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Slovo starosty 

 
Vážení spoluobčané, 
 
do začínajícího školního roku dostávají žáci naší základní školy pěkný dárek v podobě vyměněné střešní 
krytiny na budovách základní školy vyjma její staré části. Výměna byla provedena v průběhu měsíců července 
a srpna  společností, která byla vybrána ve  výběrovém řízení pro nejnižší nabídkovou cenu. Společnost 
Klempířství a pokrývačství Slanina, Kravaře – Kouty provedla kvalitní dílo v termínu a ceně 962 tisíc Kč, ke 
které je nutno připočíst vícepráce v ceně 107 tisíc Kč. Vícepráce byly vyvolány potřebou výměny dřevěných 
desek záklopu střechy napadených v průběhu 12 let od kolaudace přístavby školy hnilobou z důvodu 
dlouhodobého zatékání pod krytinu z TiZn plechu a dále výměnou střešní krytiny balkonu nad vstupem do 
školy.  
 
Do všech tříd základní školy budou v průběhu měsíců září a října instalovány elektronické prostředky 
umožňující aplikaci moderních výukových metod. O těchto prostředcích se blíže dočtete v článku ředitele ZŠ 
pana Mgr. Vlastimila Hrádka.  
 
Výměna střešní krytiny  spolu s instalací elektronických prostředků umožňující aplikaci moderních výukových 
metod je součásti operačního programu Moravskoslezského kraje, oblast podpory „Rozvoje venkova“.  Obci  
Pustá Polom na základě její žádosti byla poskytnuta dotace z rozpočtu Regionální rady MSK ve výši 4,46 
miliónů Kč, na které se podílí Evropská unie částkou 4, 09 miliónů Kč. K této dotaci obec přidává svých 7,5 % 
tzn. 0,36 miliónů Kč. Zmíněné dotační peníze, ale obec získá až v březnu 2009. Do této doby musí financovat 
celý program ze svých prostředků. ZŠ se svým vybavením o výše zmíněné výukové prostředky dostává na  
úroveň špičkových ZŠ v České republice. 
 
V průběhu měsíců srpna a září byla pod vedením vedoucího údržby pana V. Hrbáče vybudována zaměstnanci 
obce p. Martinem Šrubařem a p. Rostislavem Halškou spolu s brigádníky p. Ladislavem Raškou, A. Ondrou a 
p. Zdeňkem Walderem ulička spojující ulici „Na Dvorku“ s ulicí „Sluneční“. Veškeré práce spojené s výkopy  
zde musely být prováděny ručně. Chtěl bych při této příležitosti poděkovat majitelům nemovitostí sousedících 
s touto stavbou, manželům B. a M. Pokorným, Ing. M. Žůrkové, manželům D. a R. Grygerovým a p. J. 
Kalabusovi za jejich pochopení dočasných potíží, které jim výstavba této uličky způsobila. Vybudování této 
stavby znamená kromě zvýšení bezpečnosti chodců hlavně odstranění zanášení kanalizace zeminou a kamením, 
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které se z uličky dostávaly do kanalizace při deštích.  
Náklady spojené s výstavbou uličky činí: 
-  projektová dokumentace   5,9  tis. Kč 
-  materiál 78   tis. Kč 
-  práce zaměstnanců a brigádníků 99,7  tis. Kč 
Celkem                                                                                     183,6  tis. Kč   
 
Pracovníci údržby obce vybudovali  v průběhu září základové patky a podlahu přístřešku proti nepřízni počasí u 
zastávky autobusu „Škola“. Přístřešek bude předán podle smlouvy se společností Beti spol. s r. o. do 
15.10.2008.  
Náklady  stavby představují hodnoty: 
-   projektová dokumentace    5    tis. Kč, 
-   materiál a práce zaměstnanců obce 12,5 tis. Kč, 
-   dodávka a montáž konstrukce zastávky (Beti spol. s r.o.) 65    tis. Kč. 
Celkem                                                                                       82,5 tis. Kč. 
Lze jen doufat, že moderní přístřešek, jehož plášť je tvořen sklem, se nestane terčem útoků vandalů, kvůli 
kterým byla uzavřena zahrada za mateřskou školou, kde krátce po jejím zpřístupnění pro veřejnost dokázali 
místní vandalové nalomit dětskou skluzavku a poničit přístřešek chránící děti před deštěm. 
 
Záležitost sprejerů a jejich maleb hyzdících budovy obce měla po jejich odhalení soudní dohru a malby byly na 
náklad těchto rádoby umělců již odstraněny. 
 
Chtěl bych apelovat na všechny rodiče, aby si více všímali činnosti svých nezletilých dětí v jejich volném čase, 
aby se předešlo k poškozování vzhledu obce a devastaci majetku,  jehož pořízení a vybudování stojí nás 
všechny nemalé úsilí a peníze.  
 
Počátkem měsíce září bylo zahájeno územní řízení k projektu splaškové kanalizace a čistírny odpadních vod 
v obci. Náklady na projektovou dokumentaci včetně inženýrské činnosti jsou hrazeny ze 75% dotací na 
podporu projektové dokumentace Moravskoslezského kraje ve výši 1,336 miliónů Kč, ke kterým obec doplácí 
zbytek do celkové ceny 1,783 milióny Kč. Předpoklad ukončení územního řízení je 11/2008. 
Územní řízení je však brzděno postojem současných majitelů parcely bývalého Družstevního hospodářského 
lihovaru a jejich zatímní neochotou jednat o možném věcném břemenu (kanalizační řád) v tělese komunikace 
podél potoka.  
Obec bude pak dále pokračovat v zajišťování projektové dokumentace ke stavebnímu povolení, pro kterou 
formou výběrového řízení musí vybrat dodavatele této dokumentace. 
 
V září 2008 bylo ukončeno výběrové řízení na zpracovatele projektové dokumentace pro územní řízení a 
projektové dokumentace ke stavebnímu povolení na rekonstrukci a přístavbu víceúčelového obecního domu. 
Na obě dokumentace získala obec finanční dotaci z prostředků MSK ve výši 50 %. Druhou polovinu tzn. 686 
tis. Kč uhradí ze svých prostředků obec. Výběrové řízení vybralo společnost Projekt studio EUCZ s.r.o. jako 
zpracovatele této dokumentace pro nejvýhodnější cenu a termín zpracování. Stavební povolení se očekává 
v 04/2009. 
Rozhodnutím České inspekce životního prostředí, oblastního inspektorátu v Ostravě ze dne 14.08.2008 byla 
obci Pustá Polom uložena pokuta ve výši 100.000,- Kč za necitlivý ořez 38 stromů jeřábů podél ulice K Zátiší. 
Podnětem k tomuto šetření bylo anonymní udání. Důvod, proč obec v roce 2007 provedla ořez těchto stromů 
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byl ten, že jejich větve prorůstaly vedením nízkého napětí a při větrném počasí došlo k požáru obilného lánu 
způsobeného zkratem elektrického vedení. Obec se proti tomuto rozhodnutí odvolala, žádala zrušení tohoto 
rozhodnutí a  svým přístupem k údržbě a výsadbě veřejné zeleně, kdy v létech 2006 až 2008 vynaložila na tuto 
činnost cca 345 tis. Kč, dává jasně najevo, že provedený zásah byl veden v dobrém úmyslu o zachování 
bezpečnosti s možností ponechání dřevin na stávajícím místě.  
 
Na komunikacích obce se v poslední době pohybují  volně psi, kteří ohrožují bezpečnost a zdraví všech občanů. 
Upozorňujeme proto ty majitelé, kterým pobíhají jejich pejskové bez dozoru volně po obci, že budou  
předvolávání před přestupkovou komisi obce, kde jim bude vyměřen poplatek 1.000,- Kč za správní řízení a 
pokuta, která se může pohybovat podle závažnosti přestupku až v desítkách tisíc korun.  
 
Ing. Miroslav Hrabovský 
Starosta obce 
 

OBEC PUSTÁ POLOM         www.pustapolom.cz  

Telefonní a e-mailové spojení na OÚ Pustá Polom 
Číslo  Jméno  Umíst ění E-mail  
553 666 950 Fax   
553 666 951 Hana Tietzová  Sekretariát urad@pustapolom.cz  
553 666 952 Jana Kotalová Matrika matrika@pustapolom.cz  
553 666 953 Ing. Karel Valík Stavební ú řad stavebni@pustapolom.cz  
553 666 956 Ilona Murínová Stavební ú řad stavebni@pustapolom.cz  
553 666 955 Ing. Miroslav Hrabovský Starosta starosta@pustapolom.cz  
 Ing. Vít Čerbák Místostarosta mistostarosta@pustapolom.cz  
553 666 957 Michaela Haassová  Ú četní ucetni@pustapolom.cz  
553 666 958 Václav Hrbá č Ved. údržby  

 

ZUŠ Háj ve Slezsku, pobočka Pustá Polom 

 
V září začíná nový školní rok nejen na ZŠ, ale také na ZUŠ v Pusté Polomi. Bude tak úspěšný jako ten 

minulý? Ve školním roce 2007/2008 navštěvovalo ZUŠ 123 žáků. Poprvé v historii působení školy v obci 
mohly děti rozvíjet svou představivost ve výtvarném oboru, který vedla p.uč. Z. Čado vá. Krásné obrázky 
jejich tvorby jsme všichni měli možnost vidět v galerii Kryštof, kde se v červnu konala výstava věnovaná 
770. výročí založení P. Polomi. 

K nejvýznamnějším okamžikům patřilo jmenování školy na ZUŠ Vladislava Vančury. Překrásný byl i 
koncert absolventů, na kterém vystoupili a tak udělali „tečku“ za svým studiem I. cyklu: A. Čechová, P. 
Kubíčková, N. Petrovská na klavír a L. Ondrová na flétnu. Pro posluchače se stal nezapomenutelným 
zážitkem výkon T. Cikánkové, která ukončila II. cyklus hry na klavír. 

Děti několikrát v roce potěšily svou hrou seniory v Domově důchodců v Kyjovicích. Také hrály na 
koncertech v centru sv. Kláry v Hrabyni. Ti nejlepší klavíristé reprezentovali Pustou Polom v Háji ve 
Slezsku na soutěži ZUŠ: K. Silonová, H. Nedvídková, K. Cigánková, T. Cigánková a J. Havrlant. A všichni 
k naší obrovské radosti získali 1. místo ve své kategorii! Okresního kola soutěží, které se konalo v Opavě, 
se zúčastnili: T. Cigánková, J. Havrlant a H. Nedvídková. J. Havrlant jako vítěz postoupil i do krajského 
kola. Konalo se v Karviné a získal tam fantastické 3. místo! Tímto mu ještě jednou gratulujeme. Jirka 
rozdával velkou radost svou hrou také v Minoritním klášteře v Opavě, kde vystoupil na 1. ročníku „Máme 
rádi baroko“. Tento ojedinělý projekt pořádalo sdružení Talent. Kateřina Cigánková naši školu 
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reprezentovala na mezinárodním 
interpretačním festivalu – 
Schubertiádě v Hradci nad 
Moravicí. Nesmíme zapomenout 
na kytaristy: R. Pavlíka, B. 
Silonovou a L. Ondrovou, kteří 
zastupovali naši školu v Háji ve 
Slezsku na školním kole soutěží 
ZUŠ a L. Ondrová dokonce 
v okresním kole získala 3. místo.  
K. Zlámalová, Zlámal a P. 
Ilichmanová zpívali v okresní 
soutěži Opavský Skřivánek a 
Petře Ilichmanové se podařilo 
získat krásné 2. místo. 

Děkujeme všem dětem, které 
nám rozdávaly radost na 
veřejných žákovských koncertech. Koncerty bohužel probíhaly ve školní jídelně, jelikož v Pusté Polomi 
nemají děti k dispozici žádné jiné vhodné prostory, kde by mohly ukázat, co všechno umí. 

Všichni učitelé ZUŠ Vladislava Vančury přejí svým žákům krásný a tvořivý škoní rok. 
 

Vladimíra Horáková, ved. Pobočky v Pusté Polomi 

ZÁKLADNÍ ŠKOLA A MATE ŘSKÁ ŠKOLA      www.skolapustapolom.cz 

 

Novinky v základní škole….. 
 
Naše základní škola prošla o letošních 
prázdninách další rekonstrukcí. Oprava 
střechy byla jedna její etapa. Podařilo se 
nám také zrekonstruovat podlahy ve 
třech učebnách , které to už opravdu 
potřebovaly. Fotografie z těchto prací si 
můžete prohlédnout na našich 
internetových stránkách v sekci 
fotogalerie.  

Velmi významnou změnou 
v životě naší školy je získání finančních 
prostředků z fondů Evropské unie 
určených pro rozvoj venkova. Jedna část 
těchto peněz se použila na opravu 
střechy a druhá část je určena na nákup 
nových moderních technologií určených pro výuku. Společně s námi se tohoto projektu zúčastní Základní škola 
v Kyjovicích a v Těškovicích. V každé třídě školy tedy bude umístěna interaktivní tabule společně 
s dataprojektorem a počítačem. S pomocí interaktivní tabule bude výuka zajímavější, působivější a zábavnější. 
Tato tabule nám také pomůže zavádět do hodin nové formy výuky. Interaktivní tabule je vlastně  spojení 
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projekční plochy, bílé popisovatelné tabule a dotykové obrazovky. Pomocí ní můžete ovládat počítač z 
projekční plochy dotykem ruky nebo pera, oživit výklad učiva  poznámkami ručně psanými přímo do 
promítaného obrazu, přenést a zaznamenat napsané informace či zakreslené obrázky do počítače, pouštět 
prezentace, videa, využívat výukové programy atd. Pedagogy naší školy čeká náročný úkol, a to je zvládnutí 
obsluhy tohoto zařízení a také naučit se „učit“ s tímto zařízením. Úkol sice nelehký, ale musíme ho zvládnout a 
musíme ho dobře zvládnout.  

Informace, které zatím máme, jasně naznačují, že takové vybavení není zcela obvyklé ani u nás v ČR, 
ani u našich zahraničních sousedů. Mohu vás ujistit, že ihned, jakmile to bude možné, připravíme pro rodiče a 
veřejnost prezentaci našeho nového vybavení.  

  Vlastimil Hrádek
 

ŽIVOTNÍ PROST ŘEDÍ 

 

Základní škola Pustá Polom oznamuje, že ve dnech 24. 10. – 26. 10. 2008 bude organizovat 
sběr starého papíru. O umístění kontejneru Vás bude informovat místní rozhlas. Jedna 
z možností je tradičně na ulici Na Záhumení u hřbitovní zdi, druhá možnost umístění je na 
parkovišti pod kostelem. Pokud máte doma nepotřebný papír a věnujete ho raději škole, než aby 
vyletěl zbůhdarma komínem, budeme velmi rádi. Za získané prostředky opět nakoupíme papíry 
a tiskové náplně do kopírek a tiskáren pro žáky a učitele. 
 
 
Školní zahrada pro veřejnost uzavřena!!!! 
 

Po třech měsících zkušebního provozu, kdy se školní zahrada u mateřské 
školy v Pusté Polomi zpřístupnila veřejnosti, skončila naše snaha o zpříjemnění 
prostředíí pro naše maminky a děti velkým neúspěchem. Naše  milé děti 
pochopily zpřístupnění zahrady coby zpřístupnění gladiátorské arény a hrály 
hlavní hru „znič, co můžeš“. Na zahradu byly pro děti nainstalovány atrakce 
v částce téměř 100 tis. korun, které byly určeny ke hraní. Kolem byly 
vybudovány dopadové plochy vyplněné jemným štěrkem, aby se naši nejmenší 
nezranili. No a právě naši nejmenší používali s oblibou tento štěrk jako výtečné 
střelivo při házení po sobě. Bohužel i za přítomnosti některých rodičů a 
prarodičů. Těm větším se zase zdálo, že altánek má hodně dřevěných příček a že bude velká legrace, když je 
vykopou a vylomenými tyčkami propíchnou střechu. Rovněž na prolézací věži byly vytrhány lanové 
prolézačky, vyškubnuto ocelové zajišťovací lano a zlomena dětská skluzavka. Kladu si otázku, jak je možné, že 
ve velkých městech tato zařízení fungují a v naší obci stačí několik měsíců k naprosté devastaci. Bohužel, tato 
devastační činnost se někdy děla i za přítomnosti dospělých obyvatel naší obce. V letošním roce už školní 
zahradu pro veřejnost zcela jistě neotevřeme. A co na jaře?  Uvidíme, zda se nám podaří najít takový způsob 
zpřístupnění zahrady, který umožní objekt využívat jen těmi slušnými návštěvníky. 

 Přemýšlel jsem, jaký pedagogický a výchovný prostředek by v tomto případě na naši mládež působil. 
Jen jediný…. řezat a řezat a řezat…!!!!! 

    
     Vlastimil Hrádek 
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HASIČI          www.sdhpustapolom.mysteria.cz 

 

Z činnosti SDH 
 

Za poslední půlrok se u hasičů nelenilo, ba 
naopak. Začala nám soutěžní sezona, oproti 
loňskému roku rapidně přibylo výjezdů, 
absolvovala se různá školení a v neposlední řadě 
jsme uspořádali různé kulturní akce pro občany. 

Začnu činností, která zabírá nejvíc volného 
času , soutěžním družstvem mužů. Od dubna mají 
kluci za sebou asi 47 závodů, je to závratné číslo a 
to ještě není zdaleka konec. Najít volný víkend je 
prakticky nemožné. Bilance rovněž není nejhorší, 
posuďte sami: 3x první místo, 3x druhé místo, 4x 
třetí místo. Náš člen Ondřej Kubala patří již dnes ke 
špičce závodníků v běhu na 100 m s překážkami, ne 
náhodou se dostal do družstva Hněvošic, které 
spolu s ním vybojovalo účast na Mistrovství 
republiky v požárním sportu koncem září v Přerově. 
Budeme na dálku držet palečky, ať prodá své 
schopnosti i tam. V celkovém pořadí 
Moravskoslezského poháru jsme se umístili na 
krásném 9. místě, této ligy se zúčastňovalo 45 
družstev z celého MS Kraje. V okresní Opavské lize 
nám patří celková 5. pozice, ligu jezdilo 38 týmů 
opavského okresu. Oproti loňsku jsou to všechno 
markantní zlepšení. Cíl pro příští rok? Pokud se 
nám soutěžní družstvo podaří udržet v současném 
složení a s elánem, které má, můžeme pomýšlet na 
příčky nejvyšší… 

Z výjezdové jednotky připomenu události, 
ke kterým naše SDH vyjíždělo: 13.6. Záchrana osob 
– spadlý strom, 23.6. Odchyt nebezpečných zvířat – 
had v domě, 25.6. Odstraňování spadlých stromů po  
vichřici, 1.8. Technická pomoc při likvidaci 
bodavého hmyzu, 4.8. 3x odstraňování spadlých 
stromů po vichřici, 14.8., 20.8., 25.8., 27.8., 31.8., 
4.9., 9.9., 10. 9. Technická pomoc při likvidaci 
bodavého hmyzu. Od začátku roku je to již 29 
ostrých výjezdů, o 10 více než za celý loňský rok… 
Jak sami vidíte, hasiči vyjíždějí mnohem častěji 
v technickým zásahům, než k ohni. Vyžaduje to 
proto mnohem náročnější přípravu, školení, nároky 
na technické vybavení atd. 

Z kultury jen informativně. V březnu setkání 
s našimi členkami u příležitosti oslav MDŽ 
v hasičské zbrojnici, v měsíci květnu asistence na 
Traktortrialu na skládce, kácení máje spojené se 
smaženicí a dětským dnem na areálu SDH, v červnu 
soutěž okrsku na areále SDH, discokarneval, 
spoluúčast na dni obce Pustá Polom, v měsíci 
červenci koncert kapely Kolco spojený s letním 
karnevalem, již tradiční dětský tábor v Zálužné za 
účasti 48 dětí, , v srpnu pro velký úspěch znovu 
koncert kapely Kolco spojený s letním karnevalem. 

Plány do nejbližších měsíců? 18.října 
uspořádat populární soutěž „Poslední výstřik“, 
kterého se zúčastní na 60 družstev z celé Moravy, to 
bude velká podívaná a v měsíci listopadu tradiční 
sběr železného odpadu. O vánočních svátcích 
tradiční volejbalový turnaj v místní tělocvičně. 
 
Za SDH Tomáš Skupina 
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KULTURA 

 

 770 let obce Pustá Polom 
Konec června letošního roku byl ve znamení oslav 770 let 
založení obce Pustá Polom. Vše zahájila ZUŠ, která 
věnovala 770 – ti letům založení obce absolventský 
koncert hudebního oddělení. Další aktivitou ZUŠ v rámci 
oslav byla vernisáž v galerií U Kryštofa, kde se představili 
malí výtvarníci výtvarného oboru. V tělocvičně základní 
školy se uskutečnila výstava fotografií a dokumentů 
věnovaná historii obce Pustá Polom, která nám dala zabrat 
asi nejvíce ze všech činností a aktivit, které oslavy 
provázely. Celé oslavy vyvrcholily 28. června na 
sportovním areálu Dnem obce Pustá Polom.  

Jelikož termín oslav bylo nutné stanovit téměř rok 
dopředu a počasí zatím poručit neumíme, bylo velmi skličující sledovat měsíc před akcí předpovědi počasí a 
pozorovat dešťové obláčky na televizní obrazovce, které hrozily svou šedou barvou. V sobotu  již nervové 
vypětí dosahovalo vrcholu, neboť i ty nejspolehlivější předpovědi jsou přesné tak na 80% a místy při pohledu 
na oblohu nám trochu naskakovala husí kůže. Ke konci dne, kdy se večerní sluníčko opíralo do tváří QUEEN 
Revival jsme museli uznat, že nám počasí skutečně přálo. A nejen počasí. Věříme, že každý, kdo akci navštívil 
si v bohatém programu našel alespoň jedno vystoupení, které bylo tak říkajíc „jeho šálkem kávy“. Velkou 
zásluhu na zdárném průběhu akce mají také složky obce Pustá Polom, které se staraly o vaše chuťové buňky a 
nedopustily, aby někdo z vás trpěl žízní nebo hlady. Hasiči, sportovci i myslivci se o nás všechny starali 
opravdu vzorně.  Jistě, budou i škarohlídové, kteří budou namítat, že obec zbytečně vyhazuje peníze oknem.  
Nakonec, kolik celé oslavy stály není vůbec žádné tajemství. Částka za veškeré aktivity nepřekročila  160 tis. 
Kč.. Věříme však, že onu sobotu 28. června byl Každý „polomják“ na svou obec právem pyšný…..  

Co tedy dál? Poprvé v historii pustopolomského Zpravodaje se v prosincovém čísle objeví vkládaná 
příloha, a to DVD, na kterém je zachycen náš Den obce. DVD bude samozřejmě zdarma. Na obecním úřadu u 
paní Kotalové si můžete prohlédnout album z fotografiemi z těchto oslav, na internetových stránkách obce jsou 
k dispozici vyčerpávající galerie s fotografiemi. Výstavu o Pusté Polomi nám bylo líto ponechat jen tak 
„ladem“. Pomyšlení, že ta obrovská práce a energie, která se do ní vložila, by měla jen tak vyprchat, nás 
nenechala klidnými, a tak výstavu zřejmě čeká ještě další etapa. Rádi bychom ve spolupráci s profesionály 
připravili na toto téma multimediální CD Room, který by umožnil se k ní kdykoliv vrátit a znovu si ji podrobně 
prohlédnout. Rádi bychom byli úspěšní. 

Kult. komise obce 

Drakiáda 
 
V celé dosavadní historii Drakiády se vloni poprvé nepodařilo uskutečnit přehlídku 
papírových draků. Nepřízeň počasí nám zhatila plány ve všech možných termínech, a 
tak dračí letiště nad pustopolomským polderem zůstalo osiřelé. Letošní ročník by 
snad již měl proběhnout v pořádku a proto ani Vy byste neměli zahálet a řádně 
trénovat a pilovat formu. Letošní soutěž se koná v sobotu 4. října. Start draků 
bude ve 14 hodin a místo startu již tradičně nad pustopolomským polderem. Po 
skončení hlavní části zveme malé i velké účastníky akce na malé občerstvení do 
hasičského areálu. Na dětské účastníky čeká ještě malé překvapení. 
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 Kulturní a sportovní akce 
 září – prosinec 2008     
 
 
Sobota 4. 10. 2008   
Drakiáda. Start všech draků je ve 14 
hodin nad pustopolomským polderem. 

Pátek 31. 10. 2008 
Zájezd do divadla. My Fair lady. 

Sobota 8. 11. 2008 
Krmášová zábava. Začátek ve 20.00 
v restauraci U Krčmářů. Předprodej 
vstupenek u paní Jany Kotalové na 
obecním úřadu. 

Sobota 6. 12. 2008 
Polom Cup 

Sobota prosinec 
Vánoční turnaj v sálové kopané. 

Sobota prosinec 
Vánoční turnaj ve volejbalu 

Prosinec 
Vánoční turnaj ve stolním tenise 

Středa 31. 12. 2008 
Silvestro Silvestrovský pochod. Sraz účastníků 

ve 13.00 hodin u vánočního stromu 
naproti obecního úřadu. 

Středa 31. 12. 2008 
Společné ukončení starého roku a 
vítání Nového roku s ohňostrojem. 
Sraz ve 23.50 u vánočního stromu 
naproti obecního úřadu. 

 
 
Zájezd do divadla… 
 
Dovolujeme si Vás opět pozvat do divadla. Avšak tentokrát na scénu opavského 
divadla Moravskoslezského.  

V pátek 31. 10. v 19:00 hodin uvádí toto divadlo muzikál anglického autora 
Fredericka Loewa " MY FAIR LADY ".   Podrobné informace o zájezdu bude 
poskytovat a závazné přihlášky přijímat paní Jana Kotalová na Obecním úřadě v 
Pusté Polomi do 30. 09. 2008. Prosíme o včasné přihlášení z důvodu zajištění 
lístků a dopravy. 
 

     Těšíme se na Vaši účast. 
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Kulturní a sportovní komise Vás zve na 

Krmášovou zábavu 
Restaurace U Krčmářů, 
sobota 8. listopadu 2008 
Začátek ve 20.00 hodin 
 
Čeká Vás pestrý program, dobrá hudba, chutná večeře a několik p řekvapení. Vstupné 150,- Kč. 
Předprodej vstupenek u p. Jany Kotalové na Obecním úřadu v Pusté Polomi. 
 

 

 
Svatomartinské slavnosti 
Zveme Vás na Svatomartinské oslavy s průvodem, které se uskuteční  
v neděli 9. listopadu 2008 na farním dvoře.  
Průvod vyjde od fary v 15. 00 hodin. 
 

 

770 LET PUSTÉ POLOMI „Z DÁVNÝCH ČASŮ NAŠÍ OBCE…“ 

O hasičích ještě jinak     
Ve více jak stoleté historii Sboru dobrovolných hasičů Pusté Polomi vždycky objevíme něco 

zajímavého. Nebyly to jen zprávy, kdy a kde hořelo, ale také jak se organizovaly různé hasičské slavnosti, bály, 
masopustní vinek (dnes by se řeklo věneček, nebo zábava), krmáše. 
Počátkem 30. let minulého století je v dobových zápisech zmiňována Samaritánská stráž hasičského sboru 
Pustá Polom (Samaritán – dobrovolník, který nezištně pomáhá nemohoucím nebo raněným). Zřejmou snahou 
hasičů bylo připravit některé své členy 
na situace, kdy bylo třeba při zásazích 
u ohně ošetřit úrazy.  

V roce 1931 Samaritánskou 
stráž tvořili: 
Theodor Havrlant, Theodor Juchelka, 
Rudolf Žůrek a Josef Kupka z.č.p. 48. 
Na valné hromadě konané 12.ledna 
1933 podává samaritánský náčelník 
(jméno není uvedeno), že v uplynulém 
roce 1932 bylo ošetřeno celkem 42 
osob. V roce 1933 to již bylo 47 
případů lehčího i těžšího rázu.  
O příděly obvazového materiálu a 
medikamentů sbor pravidelně žádal 
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divizi Čs. červeného kříže v Brně. Do jaké míry bylo Sboru v žádostech vyhověno, jsem se z dokumentů, 
nedozvěděl.  

Ze zápisu z členské schůze, konané 12. října 1934 se dovídáme , dnes bychom řekli, náboru mladých 
žen pro samaritánskou službu. Byly osloveny: Beata Žůrková, Štěpánka Juchelková, Alžběta Sýkorová, Elka 
Býmová, Františka Vaňková a Františka Vavrečková. Na schůzi 31.10.1934 se dostavily: Elka Býmová, 
Alžběta Sýkorová a Františka Vavrečková. Následně (17.11.1934) bylo výborovou schůzi usneseno“zakoupiti 
válek plátna na oblek pro samaritánky“.  

Docela mne oslovil zápis z členské schůze Sboru konané 21.3.1932, kde se m.j. v bodě 2. zmiňuje 
skutečnost, že v týdnu od 21. března do 28. března 1933 věnuje Čs. Červený kříž „úctě a pozornosti starým 
osobám“. Nabízí se mi srovnání s dnešní dobou. A cítím dluh…….. Hasiči, jak ze zápisů vyplývá, například 
přispívali na tzv.“Haléřový spolek“.Najde se v naší obci pamětník, který by osvětlil, k čemu takový spolek 
sloužil?  

Pestrost spolkového života našich hasičů je překvapivá.Třeba 30.léta 20.století,byť byla poznamenána 
světovou hospodářskou krizí,ukazuje na mnoho aktivit tohoto všestranně užitečného spolku.Je potěšitelné,že 
mnohé zůstalo zachováno i do dnešních časů. 

S.J. 
Prameny: Jednatelská kniha Sboru dobrovolných hasičů Pustá Polom z 30. a 40. let minulého 

Od našich obyvatel….. 

 
Vážení a milí hasiči, 
chtěl bych Vám touto cestou moc poděkovat za práci, kterou jste výborně odvedli při ničení vosího hnízda u 
mého rodinného domu. Moc si vážím Vaší práce a doufám, že každý v obci ví, jakou záslužnou práci pro nás 
všechny děláte.  Děkuji      

Zdeněk Vaněk, Družstevní ul., Pustá Polom 
 
Srdečně děkujeme místní organizaci SDH Pustá Polom, že nám pomohli zlikvidovat sršní hnízdo, které jsme 
měli pod střechou. 

Kožiál Jan a Krčková Bronislava. 

Inzerce 

 

Peču dorty různých tvarů (ježek, mašinka, auto atd.) a chutí, 
zhotovím také řezy a rolády.  
Ukázky výrobků na fotkách – možno k nahlédnutí. 

Renáta Hnilicová, (rozená Kaštovská) 
Kyjovická 154, Pustá Polom 

 
 

        Pokud máte zájem o zveřejnění příspěvku ve zpravodaji, kontaktujte níže uvedenou redakční radu. Vaše příspěvky  prosím dodávejte nejlépe 
v elektronické podobě. Má-li kdokoli z občanů Pusté Polomi zájem na spolupráci při tvorbě ZPRAVODAJE, je vítán. Máte-li připomínky, náměty, 
rady a doporučení – velmi rádi si je vyslechneme. 
Redakční rada: 
Mgr. Vlastimil Hrádek  hradek.v@seznam.cz  RNDr. Ji ří Čech  jiri.cech@mittalsteel.com  Irena Čechová  cechova.irena@seznam.cz  
Jitka Havrlantová  havrlantovajitka@seznam.cz  Václav Hrbá č  
 
Pokud se zpravodaj nedostane k Vám dom ů, můžete si jej vyzvednout na OÚ v Pusté Polomi. 
Uzávěrka dalšího čísla bude 10. 12. 2008 


